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                                                     ZAPISNIK 

sa 32. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine 

Crne Gore, održane 12. decembra 2013. godine 

 

 Sjednica je počela sa radom u 9 sati i 30 minuta. 

 Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić, 

predsjednik Odbora. 

 U svojstvu predstavnika predlagača Predloga zakona o dopuni 

Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju, sjednici je prisustvovao 

Jovo Pajović, direktor Direktorata za penzijsko i invalidsko osiguranje u 

Ministarstvu rada i socijalnog staranja.  

 Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici Neven Gošović, dr 

Radovan Asanović i dr Novica Stanić. 

 Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 

 Poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora, predložio je sljedeći  

 

DNEVNI RED: 

1. PREDLOG ZAKONA O DOPUNI ZAKONA O PENZIJSKOM I 

INVALIDSKOM OSIGURANJU.  

 

 

AD-1 

 

Uvodno izlaganje o Predlogu zakona o dopuni Zakona o penzijskom i 

invalidskom osiguranju dao je Jovo Pajović, direktor Direktorata za 

penzijsko i invalidsko osiguranje u Ministarstvu rada i socijalnog 

staranja.   
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Na početku uvodnog izlaganja direktor Direktorata za penzijsko i 

invalidsko osiguranje Jovo Pajović rekao je, da Predlog zakona o dopuni 

Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju proizilazi iz potrebe 

održivosti penzionog sistema u uslovima ekonomske krize, staranja 

stanovništva te nepovoljnog odnosa između broja osiguranika i 

penzionera kao i visokog učešća troškova penzionog sistema u BDU-u. 

Nadalje, kazao je da, iako su penzije redovne, one se moraju kreirati u 

okviru ukupnog ekonomskog ambijenata i materijalnih mogićnosti 

države. Donošenje Predloga ovog zakona, takođe proizilazi i iz potrebe da 

se izvrše nepohodne dopune u Zakonu o penzijskom i invalidskom 

osiguranju kako bi se, shodno mogućnostima Budžeta i realnih izvora 

finansiranja, obezbijedilo redovno finansiranje prava utvrđenih tim 

Zakonom. Takođe, istakao je, da penzije, vrijednost penzije za jedan lični 

bod i druga prava iz penzijskog i invalidskog osiguranja redovno su se 

usklađivali do 2013. godine, u skladu sa odredbama tog Zakona. Takođe 

je istakao da od 2004. godine, od kada je u primjeni reformski Zakon o 

penzijskom i invaidskom osiguranju, penzije su povećane za oko 123%. 

Predstavnik predlagača je kazao da trenutno prosječna penzija iznosi 

276.52 eura, i čini 58% prosječne zarade bez poreza i doprinosa. 

Takođe, naveo je da samo Hrvatska ima veću prosječnu penziju u 

odnosu na Crnu Goru, ona iznosi 290 eura i Slovenija sa prosječnom 

penzijom od 564. 81 euro.Obezbeđenje sredstava za usklađivanje prava 

iz penzijskog i invalidskog osiguranja, uticalo bi na dodatno povećanje 

deficita Fonda penzijskog i invalidskog osiguranja.Predstavnik 

predlagača je, takođe, naveo da je broj penzionera u odnosu na 

decembar 2012. godine, povećan je za 2.849. Dakle, ukoliko bi se 

usklađivanje prava iz penzijskog i invalidskog osiguranja u 2014. godini 

izvršilo primjenom važećih odredbi Zakona o penzijskom i invalidskom 

osiguranju, njihovo obezbeđivanje se ne bi moglo finansirati iz realnih 

sredstava Buđžeta države, odnosno finansiranje navedenih prava u 

usklađenijim iznosima, bi moglo da dovede u pitanju likvidnost Budžeta, 

pa je neophodno bilo da se predlože odgovarajuća rješenja kojima bi se 

spriječili negativni efekti. S tim u vezi, saglasno razlozima za donošenje 

ovog Zakona u članu 1 Dopuna ovog Zakona, predlaže se da se penzije, 

vrijednost penzije za jedan lični bod i druga prava iz penzijskog i 
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invalidskog osiguranja zadrže na dostignutom nivou, odnosno da se ne 

uskladjuju u 2014. godini. 

U raspravi su učestvovali: Zoran Jelić, Zorica Kovačević, Janko Vučinić, 

Goran Tuponja, Andrija Popović, dr Halil Duković i direktor Direktorata za 

penzijsko i invalidsko osiguranje Jovo Pajović. 

Poslanica Zorica Kovačević je pitala predstavnika predlagača da li je 

tačna informacija da se radi na pronalaženju novog modela za 

usklađivanje penzija u Crnoj Gori, da li se na tome radi i koji je model u 

pitanju, dodajući da li je tačna najava predsjednika Vlade da bi to trebalo 

očekivati u prvoj polovini 2014. godine?  

Poslanik Janko Vučinić, izrazio je nadu da Demokratska partija socijalista 

neće podržati ovakav predlog Zakona, smatrajući  nedjelom uzimati od 

bolesnih i siromašnih da bi bogati imali  više. Mišljenja je da novac treba 

solidrano podijeliti. 

Poslanik Goran Tuponja smatra, da je Predlog zakona o dopuni Zakona o 

penzijkom i invalidskom osiguranju, rezultat pogubne politike koja se 

vodi i koja će i dalje ugrožavati penzioni fond i najugroženije kategorije 

stanovništva. Stava je, da se ljudi forsiraju da idu u penziju i tako se 

rješava problem nezaposlenosti u Crnoj Gori. Smatra da bi podržavanjem 

ovog Zakona, bila podržana pogubna politika. 

Predsjednik Odbora Zoran Jelić je pitao predstavnika predlagača Jova 

Pajovića da li postoje neki planovi za lica koja imaju najniža primanja u 

Crnoj Gori? 

Poslanik Andrija Popović, pitao je predstavnike predlagača Predloga 

zakona koliko je potrebno sredstava za usklađivanje penzija u 2014. 

godini? Nadalje je kazao da Liberalna partija neće podržati Predlog ovog 

Zakona, dodajući da se penzionirima treba omogućiti dostojanstven 

život.  

Direktor Direktorata za penzijsko i invalidsko osiguranja, Jovo Pajović je 

kazao je da je za treće tromjesječje 2014. godine predviđena izmijena 

Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju. Predstavnik predlagača, 
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takođe je kazao da je Vlada analizirala penzijski sistem u Crnoj Gori,  ali 

će se nastaviti i sledeće godine sa analiziranjem tog sistema, 

izražavajući nadu da će se to pitanje tada i definisati. Kada je riječ o 

najugroženijim kategorijama stanovništva predstavnik predlagača je 

kazao da će se i o njima voditi računa te da su u Budžetu obezbijedjena 

sredstva i za te kategorije stanovništva. Nadalje, predstavnik predlagača 

Predloga zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju smatra da 

prosječna penzija u Crnoj Gori ne može biti veća od prosječne plate. 

Zaključio  je  da, prema raspoloživim podacima u slučaju da zamrzavanja 

penzija ne bidu, obezbijedio bi se njihov rast za 1,84%. 

Poslanica Zorica Kovačević, smatra da je veoma  bitno to da su penzije 

redovne. Dodala je da je veoma veliki pritisak na penzioni fond Crne 

Gore, te shodno tome postoje problemi u održivosti penzionog sistema. 

Smatra da nema mjesta glasati u Skupštini za povećanje penzija ako, 

kako je rekla, nema sredstava za to. Članica Odbora Zorica Kovačević 

smatra da nijesu samo penzioneri najugroženija kategorija stanovništva. 

Poslanik Janko Vučinić, mišljenja je potrebno pronaći sredstva u Budžetu 

za usklađivanje penzija sa rastom društvenog života. Dakle, od velike je 

važnosti preduzeti mjere i pronaći sredstva kojima bi se pratili uslovi 

života.   

Poslanik Odbora Izet Bralić, pitao je predstavnika predlagača Predloga 

Zakona Izeta Bralića postoji li mogućnost da se ova predviđena sredstva 

ravnomjerno rasporede na sve penzionere u Crnoj Gori? smatrajući  da bi 

se tako spriječile eventualne zloupotrebe. 

Poslanik Andrija Popović, pitao je predstavnika predlagača, s obzirom da 

se penzije neće zamrzavati, koliko je tačano materijalnih sredstva 

predviđeno za penzionere?  

Predstavnik predlagača je kazao da je 820.000 eura izdvojeno za 

stanbenu izgradnju, 156.000 eura je izdvojeno za zimnicu, istakao je da 

su posebno izdvojena sredstva od 456.000 eura za odmor i rekreaciju, 

dodajući da  su sredstva u  iznosu od 456.000, dakle, sredstva koja su 

opredijeljena za odmor i rekreaciju, namjenska sredstva. Jednokratne 
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pomoći se opredjeljuju u organizacijima penzionera, oni imaju svoj 

Pravilnik i po svojim kriterijumima to opredjeljuju. 

Predsjednik Odbora Zoran Jelić je rekao da treba pokazati odgovoran 

odnos prema ovoj najugroženijoj kategoriji stanovništva. Nadalje, kazao 

je da će sledeće nedelje Odbor razmatrati Budžet za narednu godinu u 

okvitru čega će se predstavnicima nadležnih institucija raspravljati o 

potrebama penzionera.  Istakao je veoma bitnim i to što je Ministarstvo 

rada i socijalnog staranja predvidjelo sredstva za najugroženiju 

kategoriju stanovništva. 

Poslanik dr Halil Duković, mišljenja je da treba imati poseban stav prema 

ovoj kategoriji stanovništva. Poslanik dr Halil Duković, smatra da su i lica 

sa posebnim potrebama takođe ugrožena kategorija stanovništa i da 

pored njih ima još ugroženih kategorija stanovništva. Apelovao je, da se 

još jedan put pronađe mogućnost za povećanje penzija a ako ipak to nije 

moguće smatra najbitnije to da one ostanu redovne, kakve su sada. 

Odbor za zdravstvo rad i socijalno staranje većinom glasova podržao je 

Predlog zakona o dopuni Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju i 

predložio Skupštini da ga usvoji.   

Pošto je iscrpljen dnevni red, sjednica Odbora je završena u 10 sati 

i 20 minuta. 

 

 

 

Br. 00-63-12/ 

Podgorica, 17. decembar. 2013. godine 

 

 

Sekretar Odbora                                                       Predsjednik Odbora 

Momo Joksimović                                                          Zoran Jelić 

 


